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Zápis z jednání 
Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 

Kraje Vysočina č. 6/2021  
konaného dne 20. 10. 2021 

 
Přítomni: 

1. Martin Hyský (předseda) 6. František Mládek 

2. Karel Borek 7. Josef Homolka 

3. Ludmila Řezníčková 8. Josef Číž 

4. Jiří Pykal (místopředseda) 9. Jiří Antonů 

5. Ladislav Stalmach  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Monika Oborná 3. Martin Mrkos 

2. Petr Ryška 4. Iveta Fryšová (tajemnice) 

3. Jan Brožek  

 
Hosté: 

1. Marek Pinkava (Správa železnic, s. o.) 

2. Pavel Bartoš (KrÚ, odbor dopravy a silničního hospodářství) 

4. Veronika Šoukalová (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Informace k projektům státu: Aktuální stav v přípravě vysokorychlostní tratě;  

3. Veřejná doprava: 

- optimalizace jízdních řádů na Třebíčsku, 

- veřejná zakázka na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou; 

4. Aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje; 

5. Databáze MA21 – plnění kritérií kategorie C; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Martin Hyský, předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 
Zastupitelstva Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je výbor usnášeníschopný.  
Přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu č. 5/2021 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen.  
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2. Informace k projektům státu: Aktuální stav v přípravě vysokorychlostní tratě (VRT) 
Martin Hyský přivítal Marka Pinkavu, zástupce Správy železnic s. o., oddělení přípravy VRT, 
manažera projektu. 
Marek Pinkava pohovořil o výhodách a přínosech vysokorychlostní železnice - radikální zkrácení 
cestovních dob, propojení samostatně fungujících lokálních ekonomických oblastí, zastavení 
přesunu obyvatel do Prahy a Brna, páteř dopravy šetrná k životnímu prostředí, prostor pro rozvoj 
nákladní dopravní na konvenční železnici, naplnění cílů EU v oblasti dopravy i ochrany klimatu. 
VRT bude součástí dopravního systému země – různé kategorie vlaků (denní dojíždění, 
expresní vlaky, atd.). Národní páteřní trasa vysokorychlostní tratě je Praha – Brno – Ostrava 
a navazuje na tratě v Evropě – spolupráce se zahraničními partnery. Plánovaná výstavba – 
2025-2028 Polabí, 2027-2030 Střední Čechy a Vysočina I., 2029-2032 Vysočina II. V závěru 
pohovořil také o Dopravním centrálním terminálu v Jihlavě.  
 
Martin Hyský dodal, že díky tomuto projektu dojde k lepšímu propojení s oblastí Třebíčska, bude 
připravena studie proveditelnosti na modernizaci trati č. 240 a 241.  
 
Následovala diskuse o posuzování vlivů na životní prostředí (EIA a SEA), územních rezervách, 
průchodnosti biokoridoru, výstavbě protihlukových stěn a dopravním terminálu v Jihlavě.  
 
Usnesení 022/06/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí  
předložené informace k aktuálnímu stavu v přípravě vysokorychlostní tratě.  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Veřejná doprava: 

- optimalizace jízdních řádů na Třebíčsku 

- veřejná zakázka na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou 
Ludmila Řezníčková vznesla dotaz na přípravu jízdních řádů pro dálkovou osobní železniční 
dopravu, konkrétně linku R9. Město Žďár nad Sázavou nebylo k jednání přizváno. 
Pavel Bartoš uvedl, že tyto jízdní řády objednává Ministerstvo dopravy ČR. Pro Kraj Vysočina je 
dané řešení nejlepší, Žďáru nad Sázavou zůstává nadále dvouhodinový interval. Jízdní řády má 
vedení města k dispozici. 
Martin Hyský dodal, že byly stanoveny lhůty, do kterých bylo třeba se vyjádřit a jednalo se 
o podklady k veřejné zakázce, které nebylo možné zveřejnit. 
 
Pavel Bartoš podal informaci k optimalizaci jízdních řádů na Třebíčsku. Do 12. 12. 2021 by měla 
být daná oblast překlopena v linkové dopravě do podoby VDV. Cestující budou moci 
plnohodnotně využívat přestupní jízdenku.  
 
Veřejná zakázka na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou – proběhlo první 
zasedání hodnotící komise. Platnost současných smluv končí 11. 12. 2021, nové smlouvy budou 
v platnosti od 12. 12. 2021 do doby uzavření smluv s dopravci vzešlých z otevřených 
výběrových řízení – do 22. 10. 2021 mají dopravci termín k předložení závazného nástroje tj. 
cenové nabídky. 
 
Na základě dotazu od Jiřího Antonů podal Pavel Bartoš informace ke zlepšení dostupnosti obcí 
Rantířov, Vyskytná nad Jihlavou a Plandry. 
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Usnesení 023/06/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí 
předložené informace z oblasti veřejné dopravy. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje 
Veronika Šoukalová podala aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje, 
plánované akce: 

- Konference pro zdravé školy – 3. 11., tématy bude psychický dopad epidemie 
onemocnění COVID-19 na žáky a učitele, kyberbezpečnost, hygiena a stravování; 

- XIII. ročník diabetologického dne – 26. 11., v rámci programu možnost měření 
zdravotních ukazatelů – cholesterol, hladina cukru v krvi, BMI, tělesný tuk, krevní tlak, 
v závěru zdravotní cvičení pro diabetiky; 

- vyhlášení soutěže o nejoblíbenější praxe Zdravých měst - 25 příkladů dobré praxe 
z 15 měst, obcí a regionů, hlasování probíhá na FB stránkách 
https://www.facebook.com/media/set/?vanity=NSZM.CZ&set=a.4574087286019215 do 
30. 12. 2021, Kraj Vysočina 4 příklady – Skutek roku, Rok života v obcích Kraje 
Vysočina, Průmysl 4.0, Veřejné fórum Kraje Vysočina; 

- Podzimní škola Národní sítě zdravých měst – 10. - 12. 11. v Novém Jičíně, žádost 
o pořádání v roce 2022 na Krajském úřadě Kraje Vysočina. 

 
Usnesení 024/06/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí 
aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje a 
doporučuje 
akceptovat žádost kanceláře Národní sítě zdravých měst o spolupořádání Podzimní školy v roce 
2022. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Databáze MA21 – plnění kritérií kategorie C 
Veronika Šoukalová informovala o plnění kritérií kategorie C databáze MA21. Mezi kritérii pro 
splnění a obhájení kategorie C je nutná finanční podpora pro MA21. Z důvodu nevypsání 
grantového programu Fondu Vysočiny pro MA21 je nutné zažádat o udělení výjimky. Uzavření 
databáze pro kategorii C je do konce října. 
 
Usnesení 025/06/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí 
informace související s plněním kritérií v kategorii C a  
ukládá 
předsedovi výboru požádat o udělení výjimky z důvodu nevypsání grantového programu Fondu 
Vysočiny. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Z jednání se omluvili a odešli členové komise Josef Číž a Ludmila Řezníčková. 
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6. Diskuze, různé 
Martin Hyský pohovořil o dopisu od obce Nové Sady, který byl pro informaci členům výboru 
rozeslán. Identický dopis byl adresován také na Správu železnic (SŽ). Ve spolupráci se SŽ bude 
připravena odpověď, se kterou budou členové výboru seznámeni.  
 
Členům výboru byl zaslán také e-mail upozorňující na pokácení lipové aleje v úseku od Hlinného 
k obci Hodíškov. 
Martin Hyský sdělil, že Krajský úřad Kraje Vysočina k tomuto stanovisko nevydával, o kácení 
žádala Krajská správa a údržba silnic Vysočiny, souhlas vydala obec Hodíškov. 
Následovala diskuze o náhradní výsadbě a pozemkových úpravách.  
 
Usnesení 026/06/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
pověřuje 
předsedu výboru připravit ve spolupráci se zainteresovanými subjekty odpovědi na doručené 
dotazy a o vypořádání členy výboru informovat. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Termín příštího zasedání výboru byl stanoven na středu 24. 11. 2021 od 15:00 hodin 
v restauraci Tři Knížata (Masarykovo nám. 1189, 586 01 Jihlava). 
 
 
7. Závěr 
Martin Hyský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
Ing. Bc. Martin Hyský 
předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 
Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 22. 10. 2021. 


